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Skrivelse efter besök på hemlöshetsverksamheter  

Svar på skrivelse från Liberalerna 

Förvaltningens förslag till beslut 
Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelsen. 

Sammanfattning 
Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (båda L), har efter besök på 
hemlöshetsverksamheter, i skrivelse från 2024-08-27 ställt frågor 
till socialnämnden rörande neddragningar på Pelarbackens 
vårdcentral, akutboendet Aspuddens lokaler samt hur det säkerställs 
att stadens akutboenden fungerar och är välkomnande för 
målgruppen. 

Regionen har, från och med 2024-09-16, tecknat avtal med Capio 
Hjärnhälsan AB där uppdraget omfattar att tillhandahålla hälso- och 
sjukvård till personer som tillhör situation 1 enligt Socialstyrelsens 
definition av hemlöshet. I avtalet anges bland annat att leverantören 
ska samarbeta med Stockholms stads boendeenhet för hälso- och 
sjukvårdsinsatser på akut- och stödboenden för målgruppen där 
Stockholms stad har verksamhet. En skriftlig överenskommelse om 
det operativa samarbetet ska upprättas. För närvarande har 
förvaltningen en bra dialog med Capio kring samarbetet och den 
skriftliga överenskommelsen är ännu inte klar. 

Vid akutboendet Aspudden har Micasa genomfört ett antal åtgärder 
för att komma tillrätta med värmen i fastigheten. Förvaltningen har 
ännu inte fått någon bekräftelse på om fastighetens el är tillräcklig. 
Förvaltningen har tagit initiativ till att en handlingsplan för vintern 
upprättas tillsammans med Micasa, om det skulle visa sig att 
värmen inte fungerar. 

I ärendet anges också de rutiner, renoveringsåtgärder samt det 
samarbete med fastighetsägarna som sammantaget säkerställer att 
brukarna kan erbjudas en god, välkomnande och fungerande miljö 
på akutboendena.  

Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
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Bakgrund 
Jan Jönsson och Anne-Lie Elfvén (båda L), har efter besök på 
hemlöshetsverksamheter, i skrivelse från 2024-08-27 ställt följande 
frågor till socialnämnden. 

1. Hur bedömer förvaltningen att neddragningar på Pelarbacken 
vårdcentral för hemlösa kan komma att drabba stadens hemlösa? 

2. Hur ser planerna ut för akutboendet Aspudden, renovering och 
ersättningslokaler? 

3. Hur säkerställs att stadens akutboenden fungerar och är 
välkomnande för målgruppen? 

Ärendet 
Fråga 1  Pelarbacken 
Regionen har gjort en ny upphandling där uppdraget omfattar att 
tillhandahålla hälso- och sjukvård till personer som tillhör situation 
1 enligt Socialstyrelsens definition av hemlöshet. Leverantör är 
Capio Hjärnhälsan AB och avtalet trädde i kraft 2024-09-16. 

I avtalet anges bland annat att leverantören ska samarbeta med 
Stockholms stads boendeenhet för hälso- och sjukvårdsinsatser på 
akut- och stödboenden för målgruppen där Stockholms stad har 
verksamhet. I avtalet anges också att leverantören ska upprätta en 
skriftlig överenskommelse om samarbetsrutiner med Stockholms 
stad om operativt samarbete. Överenskommelsen ska påbörjas 
under uppstartsperioden och redovisas till Beställaren senast tre 
månader efter driftstart. Parterna i överenskommelsen kan ändra 
rutinerna efter överenskommelse med varandra. 

För närvarande har förvaltningen en bra dialog med Capio kring 
samarbetet och den skriftliga överenskommelsen är ännu inte klar. 

Fråga 2  Akutboendet Aspudden 
Hyresvärden Micasa har lämnat följande information kring 
akutboendet Aspuddens fastighet. 

Efter störningarna i driften av Skärsliparen, vinter 2023, så har 
Micasa gjort ett antal åtgärder. Värmeröret som var ingjutet i 
matsalens golv, lagades. Värmesystemet sektionerades upp och nya 
utanpåliggande värmerör drogs. Detta utfördes för att vid behov 
säkra upp värmeflödet inom byggnaden. Inför vintern är 
planeringen att även byta ut en värmepump (slaven) och istället ha 
två masters, det vill säga, två värmepumpar som fungerar utan 
påverkan av varandra. På detta sätt kommer det att finnas en backup 
om den ena inte fungerar. Micasa håller nu på att säkerställa att 
fastighetens el räcker till. För att jobba proaktivt kommer Micasa 
även att ha en daglig rondering vid kallt väder. Den mer långsiktiga 
planen för fastigheten är just nu under diskussion internt inom 



 

 
 

Tjänsteutlåtande 
Dnr SOF 2024/613 

Sida 3 (4) 
 

Skrivelse efter besök på 
hemlöshetsverksamheter  
 

Micasa. Fastigheten behöver underhållas, men ett sådant projekt 
behöver utredas både utifrån behov och ekonomi och har rätt så 
långa ledtider. Micasa kommer att återkomma till förvaltningen i 
den frågan men också för att diskutera hur förvaltningen ser på att 
även i framtiden bedriva verksamhet i fastigheten.   

Förvaltningen har tagit initiativ till att en handlingsplan upprättas 
tillsammans med Micasa. 

Fråga 3  Hur säkerställs att stadens akutboenden fungerar 
och är välkomnande för målgruppen? 
Stadens akutboenden har adekvata rutiner som säkerställer att 
verksamheterna fungerar som avsett. Rutiner för den dagliga driften 
omfattar bland annat städning inomhus, renhållning utomhus samt 
olika fastighetsfrågor till exempel månadskontroller och åtgärder 
för brand. Verksamheterna har också en nära samverkan med 
respektive fastighetsägare för att säkerställa funktionell drift samt 
löpande underhåll. Det finns även upprättade gränsdragningslistor 
med utpekat ansvar för respektive aktör.  

Vid akutboendena pågår ommålning av allmänna utrymmen och 
boenderummen. Hvilans akutboende har tagit hjälp av 
Boendeenhetens servicegrupp som bland annat åtar sig enklare 
renoveringsuppdrag. Vid akutboendena Aspudden och Grimman, 
har ett informellt projekt ”Måla om” inletts. Där bjuds brukare in att 
måla om boenderummen tillsammans med medarbetare. Projektet 
har hittills upplevts som positivt av brukarna. 

Samtliga verksamheter är placeringsintensiva vilket kan leda till ett 
omfattande slitage och syftet med de ovan beskrivna åtgärderna, 
samarbetet med fastighetsägarna och rutinefterlevnaden är att 
säkerställa en god, välkomnande och fungerande miljö på 
akutboendena.  

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för socialt stöd. 
Förvaltningsgruppen har behandlat ärendet den 16 oktober 2024. 
Rådet för funktionshinderfrågor har haft möjlighet att behandla 
ärendet den 17 oktober 2024. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Förvaltningen har en pågående dialog med Capio kring samarbetet 
som kommer att utmynna i en skriftlig överenskommelse.  

Vid akutboendet Aspudden har Micasa genomfört ett antal åtgärder 
för att komma tillrätta med värmen i fastigheten. Förvaltningen har 
ännu inte fått någon bekräftelse på om fastighetens el är tillräcklig. 
Förvaltningen har tagit initiativ till att en handlingsplan för vintern 
upprättas tillsammans med Micasa, om det skulle visa sig att 
värmen inte fungerar. 
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I ärendet anges också de rutiner, renoveringsåtgärder samt det 
samarbete med fastighetsägarna som sammantaget säkerställer att 
brukarna kan erbjudas en god, välkomnande och fungerande miljö 
på akutboendena.  

Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Veronica Wolgast Carstorp  Anna Mattsson 
Socialdirektör  Avdelningschef 
Socialförvaltningen  Socialförvaltningen 

Bilaga 
1. Skrivelse från Jan Jönsson (L) och Anne-Lie Elfvén efter 

besök på hemlöshetsverksamheter
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